
STYRELSEPROTOKOLL 2/2024  
 
Protokoll fört vid Svenska Finlands folktings styrelsemöte onsdagen den 12 juni 2024 klockan 
14.30 på den digitala plattformen Teams. 
 
Ordinarie    Ersättare 

Ordförande 

Henrik Wickström, SFP (x)  Michael Nyberg, SFP (-) 

(frånvarande 14.56-15.10) 

Matilda af Hällström, Saml (x)  Kimmo Sasi, Saml (-) 

(från 14.35) 

Johan Kvarnström, SDP (-)  Carita Henriksson, SDP (-) 

Medlem 

Catharina von Schoultz, SFP (x)  Stefan Sandström, SFP (-) 

Kjell Wennström, SFP (x)  Märta Marjamäki, SFP (-) 

Niklas Mannfolk, SFP (-)  Solveig Halonen, SFP (x) 

Henrika Franck, SFP (x)  Peter Hackman, SFP (-) 

(från 15.14) 

Catarina Silvander, SFP (x)  Antti Koivukangas, SFP (-) 

Susanne Sjöholm, SFP (x)  Petteri Kaleva, SFP (-) 

Marit Nilsson-Väre SFP (x)  Monica Asplund, SFP (-) 

Roberth Sjöström, SFP (x)  Johanna Borg, SFP (-) 

Thorolf Sjölund, Saml (x)  Virva Wahlstedt, Saml (-) 

Michael Berner, Saml (-)  Annika Warras-Stjernvall, Saml (x) 

Anna Caldén, SDP (x)  Nils-Johan Englund, SDP   (-) 

Anton Nilsson, Åland (-)  Wille Valve, Åland (-) 

Liz Mattsson, Åland (x)  Jesper Josefsson, Åland (-) 

(från 14.37) 

Anna Funck, VF (-)  Katarina Alanko, de gröna (-) 

May-Gret Axell, KD (x)  Bianca Gräsbäck, VF (-) 
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Personalen: 

Kristina Beijar 

Christina Gestrin 

Anna Jungner-Nordgren 

Christine Kotzev 

Stephanie Lindberg 

Gerd Norrgård (vikarie för Maria Larma) 

Majvor Taddele (vikarie för Camilla Grundström) 

 

§1. Mötet öppnades 

Ordförande Henrik Wickström öppnade mötet kl. 14.30. 

 

§2. Stadgeenlighet och beslutsförhet 

Beslut: Mötet konstaterades vara stadgeenligt sammankallat och beslutfört. 

 

§ 3. Val av protokolljusterare 

Beslut: Styrelsen valde Catarina Silvander och Anna Caldén till protokolljusterare. 

 

§ 4. Godkännande av föredragningslistan 

Beslut: Styrelsen godkände föredragningslistan.  

 

§ 5. Protokoll från föregående möte    Bilaga 1 

Beslut: Föregående mötesprotokoll från den 30 mars 2024 godkändes. 

 
§ 6. Allmänpolitisk diskussion 
 
Ordförande Henrik Wickström inledde med att gratulera folktingsledamot Anna-Maja 
Henriksson för invalet i Europaparlamentet samt utskottsordförande Maaret Castrén, som 
nu inträder i riksdagen. Båda har gratulerats med blommor från kansliet. 

Wickström uttryckte oro för hur de ekonomiska anpassningar som välfärdsområden gör 
påverkar servicen på svenska. Wickström påpekade att man inte gör en tillräcklig bedömning 
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av konsekvenserna då beslut fattas. Inkommande år hålls välfärdsområdesval och Folktinget 
bör informera kandidaterna om frågor som berör den svenskspråkiga servicen i 
välfärdsområdena.  

På förra styrelsemötet diskuterades Lojo sjukhus förlossningsavdelning som nu har lagts ner. 
Folktinget bör följa med vilka effekter beslutet får.  

Sessionen tog i resolutionen upp det s.k. stora språkprovet i finska som förutsätts av statliga 
tjänstemän. Förslaget om att provet ska bli avgiftsfritt behandlas som bäst i riksdagen och 
det förväntas bli godkänt av riksdagen med bred marginal.  

Folktinget bör bevaka den svenskspråkiga räddarutbildningen i Helsingfors. 50 000 euro finns 
i årets budget och man bör följa med budgetförslaget som finansministeriet presenterar i 
augusti och att utbildningen får de resurser som krävs för att förverkligas nästa år.  

Statsandelssystemet ska ses över och Folktinget bör bevaka att den tvåspråkiga 
förvaltningen inom välfärdsområdena och kommunerna förverkligas. Skärgårdslagen ska 
också förnyas och de svensk- och tvåspråkiga kommunerna påverkas av den nya 
finansieringsmodellen. 

Catarina Silvander berättade att Mellersta Österbottens välfärdsområdesfullmäktige 
godkände ett tvåspråkighetsprogram. Hon anser att det är ett bra program med tydliga 
åtgärdsförslag, till exempel att förmännen ska se till att det finns svenskkunnig personal vid 
varje arbetsskift. Nationalspråksnämnden ska årligen utvärdera verksamheten och ge förslag 
till förbättringar.  

Annika Warras-Stjernvall ställde frågan om man diskuterat alternativet att införa 
svenskspråkiga enheter.  

Henrik Wickström svarade att det finns några områden som funderar på det, men 
mottagandet är tudelat; dels kan det leda till att vägen till servicepunkten blir längre, dels att 
det blir svårt att få svenskspråkig personal som betjänar på svenska. När det gäller 
primärvård borde man ha bättre tillgång till data för att para ihop svenskspråkiga kunder 
med svenskspråkig personal, men det finns inte bra fungerande strukturer idag. I Egentliga 
Finlands välfärdsområde har man diskuterat en fungerande servicepunkt i Åbo. I Västra 
Nylands välfärdsområde har man funderat på en servicepunkt inom Esbo stad.   

Beslut: Diskussionen antecknas för kännedom. 

 

§ 7. Ekonomi      Bilaga 2 

Christina Gestrin informerade om det ekonomiska utfallet för januari-april 2024.  

Ordförande Henrik Wickström avlägsnade sig från mötet kl. 14.56. Viceordförande Matilda 
av Hällström tog över ordförandeskapet.   
   

Beslut: Informationen antecknades för kännedom. 
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§ 8. Uppföljning av beslut tagna på sessionen   Bilaga 3 
 
AU godkände på sitt möte 5.6.2024 en plan för uppföljningen av motionsbeslut tagna på 
sessionen.       
   
Beslut: Styrelsen godkände AU:s förslag (bilaga 3) gällande ansvarsfördelningen för 
uppföljningen av motionerna som godkändes på sessionen. 
 
 
§ 9. Uppföljning av Folktingets framtidsstrategi och kommunikationsplan 
 
Ordförande Henrik Wickström återvände till mötet och övertog ordförandeskapet. 
 
Sessionen godkände Folktingets framtidsstrategi den 7 maj 2022 och ett handlingsprogram 
för genomförandet av strategin den 18 oktober 2022. En kommunikationsplan godkändes av 
styrelsen den 18 oktober 2023. Eftersom några år förflutit föreslås att ett internt seminarium 
ordnas för styrelsen och AU för att följa upp framtidsstrategins genomförande.  
 
Beslut: Styrelsen omfattade AU:s förslag om att ett uppföljningsseminarium om 
genomförande av Folktingets framtidsstrategi ordnas i Helsingfors den 9 september 2024 
klockan 12–16. Till tillfället inbjuds styrelsemedlemmarna (ersättare inbjuds ifall den 
ordinarie medlemmen är förhindrad) och AU-medlemmarna. 
 
§ 10. Folktinget på Suomiareena 25-28.6.2024 

Anna Jungner-Nordgren informerade om Folktingets program på Suomiareena. 

Beslut: Informationen antecknades för kännedom. 

 

§ 11. Svenska veckan år 2024 

Gerd Norrgård gav en lägesbild över planeringen av Svenska veckan år 2024. 

Beslut: Informationen antecknades för kännedom. 

 

§ 12. Folktingssessionen år 2025 

AU:s förslag till styrelsen är att nästa session ordnas i Tammerfors den 16–17 maj 2025. 
Genom att ordna sessionen på en finskspråkig ort ger Folktinget synlighet för det svenska i 
Finland. Detta ingår som en målsättning i Folktingets framtidsstrategi. 
 
Beslut: Styrelsen beslöt att sessionen år 2025 ordnas i Tammerfors den 16-17 maj. 
 

§ 13. Internationell verksamhet 

Anna Jungner-Nordgren informerade om Folktingets internationella verksamhet. 
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Beslut: Informationen antecknas för kännedom. 

 

§ 14. Understödande medlemskap i FUEN                   Bilaga 4a och 4b 

Folktinget har erbjudits möjlighet att teckna ett medlemskap i en europeisk organisation 
som verkar för minoriteters rättigheter, Federal Union of European Nationalities (FUEN). 
Folktinget har ett gott samarbete med FUEN och har under de senaste åren ordnat en 
konferens tillsammans med FUEN och deltagit som talare på organisationens olika 
evenemang. AU önskade ytterligare information i ärendet och föreslog att styrelsen tar 
ställning i frågan. En närmare beskrivning över FUEN och kostnaden för medlemskap ingår i 
bilagorna.   

Beslut: Styrelsen beslöt at Folktinget ansöker om medlemskap i FUEN på den lägsta nivån, 
dvs som stödjande medlem. Medlemsavgiften är 200 € per år. 

 

§ 15. Principerna för beredningen av Folktingets förtjänstmedalj  Bilaga 5 

Styrelsen beslöt hösten 2023 att återkomma till en diskussion om principerna för 
utdelningen av Folktingets förtjänstmedalj under våren 2024. I bilagan ingår en beskrivning 
över principerna för mottagandet av förtjänstmedaljen samt en sammanställning över 
antalet mottagare av medaljen under de senaste fem åren.  

En diskussion om principerna för utdelningen av Folktingets förtjänstmedalj fördes samt om 
antalet medaljer som årligen utdelas.  

Beslut: Styrelsen omfattar kriterierna för folktingsmedaljen enligt bilagan samt ger kansliet i 
uppdrag att bereda ett förslag till mottagare av folktingsmedaljer till oktobermötet. Målet är 
att högst 10–15 medaljer utdelas. Beredningen tar fram en prioriteringslista över de 
nominerade medaljmottagarna. 

 

§ 16.  Övriga ärenden     Bilaga 6 

- Mandatfördelningsnämndens sammansättning (Bilaga 6) 
 
Beslut: Styrelsen tillsatte mandatfördelningsnämnden enligt förslaget i bilagan.  

 

§ 17. Anmälningsärenden 

Folktinget kommer att delta i följande bokmässor 

• Bokmässan i Göteborg 26.9.2024 

• Helsingfors bokmässa 24 – 27.10.2024. 
   

§ 18. Följande möte 
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Förslag:  

Beslut: Följande möte hålls den 15 oktober på Teams. Därpå följande möte hålls 11 
december kl. 14.15 på Riksdagen. Före mötet bjuder Folktinget styrelsen på en traditionell 
jullunch i riksdagens matsals kabinett kl. 12.30-14.00. 

 

§19. Mötet avslutades 

Ordförande Henrik Wickström önskade alla en glad sommar och avslutade mötet kl. 16.23. 

 

Henrik Wickström, ordförande  

 

Matilda af Hällström, viceordförande 

 

Catarina Silvander, protokolljusterare 

 

Anna Caldén, protokolljusterare 

 

Christina Gestrin, sekreterare 
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